
1 
 

Protokół Nr XXXI/2017 

z sesji Rady Gminy Tereszpol z dnia 28 lipca 2017 roku 

 

Sesja Rady Gminy Tereszpol rozpoczęła się o godzinie 1600 w sali konferencyjnej budynku Urzędu 

Gminy Tereszpol, ul. Długa 234.  

W sesji udział wzięli radni  (załącznik nr 1 do protokołu): 

1. Gnida Janusz  

2. Kołodziej Teresa 

3. Litwin Wiesława 

4. Maciocha Andrzej 

5. Nieczaja Tadeusz  

6. Oleszczak Kazimierz 

7. Oszmaniec Ewa  

8. Rogala Mieczysław 

9. Sitarz Stanisław 

10. Skubisz Sławomir 

11. Szpot Stanisław  

12. Szydełko Leszek  

13. Wójcik Zdzisław  

 

Radni nieobecni 

1. Cielica Anna 

2. Lesiak Jan 

Sołtysi (załącznik nr 2 do protokołu): 

1. Sołtys wsi Tereszpol-Zaorenda- Jan Pięciurek 

2. Sołtys wsi Lipowiec – Janusz Gnida 

3. Sołtys wsi Tereszpol-Zygmunty – Piotr Lewandowski 

4. Sołtys wsi Tereszpol-Kukiełki - Jan Kukiełka 

5. Sołtys wsi Bukownica – Dorota Bielak 

6. Sołtys wsi Panasówka – Zygmunt Litwin 

Sołtys nieobecny 
1. Sołtys wsi Szozdy – Ryszard Pokrywka 

 
Zaproszeni goście (załącznik nr 3 do protokołu): 

1. Wójt Gminy – Jacek Pawluk 

2. Skarbnik Gminy – Stanisława Kapuśniak 

3. Radca prawny – Marcin Zimak 
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXXI Rady Gminy Tereszpol. 
4. Informacje o bieżącej działalności sołtysów. 
5. Informacja Wójta o bieżącej działalności. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja dotycząca stanu pomników przyrody, budowli historycznych z terenu gminy. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Biłgorajskiemu pomocy finansowej na 

realizację zadania pn ”Przebudowa drogi powiatowej Nr 2946L Sigła - Stacja Kolejowa 
Krasnobród”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Tereszpol darowizny 

nieruchomości. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne wnioski, oświadczenia radnych i zaproszonych gości. 
14. Zamknięcie obrad Rady Gminy Tereszpol. 
 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Obrady XXXI sesji Rady Gminy Tereszpol otworzył Przewodniczący Rady Gminy Tereszpol Stanisław 

Sitarz. Powitał wszystkich radnych, wójta ze sztabem urzędników, sołtysów, mieszkańców Tereszpola-

Zaorendy, a w szczególności powitał Starostę Ziemi Biłgorajskiej Pana Kazimierza Pateraka.  Na 

podstawie listy obecności stwierdził, iż w sesji uczestniczy 13 radnych. Radny Lesiak oraz radna Cielica 

nie informowali mnie o nieobecności, więc powinni dotrzeć. Quorum jest osiągnięte, więc obrady 

będą prawomocne.  

Ad. 2 

Wnioski do porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszyscy radni dostali w terminie porządek obrad oraz 

materiały na sesję, następnie poprosił radnych lub wójta o wnioski do porządku obrad. 

Nikt nie zgłosił wniosków, więc Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie: kto jest za 

przyjęciem porządku obrad? – w głosowaniu brało udział 13 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z sesji nr XXX Rady Gminy Tereszpol 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po sporządzeniu protokołu naniósł małe poprawki, 

następnie radni otrzymali go drogą e-mailową w celu zapoznania się z treścią. Protokół dostępny był 

także w biurze rady oraz przed sesją wyłożony do wglądu. Poprosił radnych o zgłaszanie uwag do 

protokołu. 

Radni uwag nie wnieśli. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie:  kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Nr XXX? – 

w  głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za – 13  

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4 

Informacje o bieżącej działalności sołtysów 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sołtysów o przedstawienie krótkiej informacji ze swojej 

działalności. 

Sołtys wsi Bukownica Dorota Bielak – opłaty za śmieci zostały zebrane, 4-5 osób miały upomnienia, 

te osoby co zwykle. Teraz kończę zbierać III kwartał opłaty za śmieci. 

Sołtys wsi Tereszpol-Zygmunty Piotr Lewandowski – też podobnie jak koleżanka zbierałem opłaty za 

śmieci, przynoszą też  pojedyncze opłaty za podatek leśny. Myślę, że może jakby Gmina przycisnęła 

trochę nałożyłaby jakieś kary to wtedy płacili by w odpowiednim terminie. 

Sołtys wsi Tereszpol-Zaorenda Jan Pięciurek – upomnienia rozniesione i zebrane, jest jeszcze kilka 
takich  osób, co nie płacą. Reszta rozliczone. Czekamy na żniwa. 

Sołtys wsi Tereszpol-Kukiełki Jan Kukiełka –tak samo w Kukiełkach upomnienia rozniesione 15 sztuk, 
reszta jest rozliczona. 

Sołtys wsi Panasówka Zygmunt Litwin – w Panasówce było 5 upomnień, pozostałe poroznoszone  
i porozliczane.  

Sołtys wsi Lipowiec Janusz Gnida – jeśli chodzi o sprawy podatkowe to podobnie jak w innych 

miejscowościach. Ponadto prowadzone są prace z pieniędzy funduszu sołeckiego, to też jakby 

dodatkowa moja praca bo muszę tam przypilnować, pomóc. Dużo prac porządkowych typu koszenie  

i inne sprawy zostały zrobione. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował sołtysom za przedstawienie informacji ze swoich 

miejscowości, co zaszło w przeciągu dwóch miesięcy od ostatniej sesji.  
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Przewodniczący - Proszę państwa mam tutaj informacje,  która dotyczy mieszkańców przyszłych na  
dzisiejszą sesję i dla państwa proponuję głos w punkcie 13 wolne wnioski, oświadczenia radnych  
i zaproszonych gości. Także proszę uzbroić się w cierpliwość. 
 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta o bieżącej działalności 

Wójt Gminy Jacek Pawluk przedstawił informację z bieżącej działalności. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo w okresie dwu miesięcy na terenie gminy 

zrealizowano następujące zadania:  

1) Prowadzono koszenie traw na wszystkich boiskach sportowych z terenu gminy, tereny 
przyległe do urzędu, punkty widokowe obsługi rowerowej oraz pobocza drogowe.  

2) W miejscowości Tereszpol-Zygmunty na odcinku około 130 mb wykonano sieć 
wodociągową oraz kanalizacyjną. Wykonano także przy kanaliki do sąsiadujących posesji, 
zainstalowano hydrant pożarowy. W najbliższym czasie planujemy utwardzenie tłuczniem 
nawierzchni drogi. 

3) W miejscowości Tereszpol-Kukiełki utwardzono drogę za remizą OSP w kierunku 
przepompowni na odcinku około 100mb, zainstalowano przepust. 

4) W ostatnich miesiącach Gmina Tereszpol była współorganizatorem kilku imprez 
plenerowych. Największy z nich odbyły się 6 czerwca Festyn Rodzinny na Ludowo oraz 20 
lipca Dzień Sportu. W tym momencie chciałbym podziękować wszystkim osobom, które 
angażowały się w organizację tych przedsięwzięć i zachęcić do jak najliczniejszego 
uczestnictwa. 

5) W miejscowości Lipowiec została wykonana część chodnika obok radnego Wójcika na 
odcinku 22 mb. Zostały uzupełnione betonem ubytki w przepuście i korytkach w 
przydrożnym rowie. Został poprawiony przepust drogowy w okolicach zakładu 
drzewnego Izotonia z drogi powiatowej na drogę gminną.  

6) Uprzątnięto teren przy jeziorze w Tereszpolu-Kukiełkach, kostka brukowa i krawężniki 
zostały przetransportowane na teren szkoły.  

7) Udało nam się pozyskać kilka ciężarówek tłucznia na cele drogowe od PKP PLK, za co 
serdecznie dziękuję.  

8) Zakończono odkrzaczanie działki gminnej na Wzgórzu Polak, usunięto korzenie, 
zniwelowano teren, zasiano trawę oraz zwałowano całą powierzchnię. Mamy nadzieję, że 
do września teren porośnie w znacznym stopniu nową trawą. 

9) W ostatnim miesiącu przeprowadzono odchwaszczanie chodników przy drogach 
powiatowych. W tym miesiącu planujemy je oczyścić. 

10) W miejscowości Bukownica wykonano podjazdy i podejście do remizy OSP z kostki 
brukowej, użyta kostka pochodziła z rozbiórki.  

11) Z Firmą Budrex przed sądem zawarto ugodę na naprawę boiska sportowego w 
Tereszpolu-Kukiełkach. Wykonawca zobowiązał się do przeprowadzenia rekultywacji 
płyty boiska oraz naprawy ogrodzenia.  

12) W miejscowości Bukownica urządzono teren przyległy do tak zwanego Miejsca Obsługi 
Rowerowej  MOR, nawieziono ziemię, wyrównano pobocza,  ułożono kostkę brukową 
pod wiatą, która także pochodziła z rozbiórki.  
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13) W miejscowości Szozdy został wyremontowany przejazd kolejowy. Chciałbym 
podziękować firmie PKP LHS i PKP PLK, oraz firmom remontującym za skoordynowanie 
działań i przeprowadzenie wspólnie tego remontu. 

14) W miejscowości Panasówka usunięto zakrzaczenia przy drodze powiatowej na przystanku 
autobusowym w kierunku Tereszpola-Zaorendy.  

15) W miejscowości Tereszpol-Zaorenda dokonano podziału działek przy remizie OSP, przy 
szkole i stadionie, związane jest to z planowanym remontem ulicy szkolnej. 

16) W budynek gospodarczy Urzędu Gminy wmontowano kabinę Toi Toi służącą jako toaleta 
publiczna. 

17) Po przeciwnej stronie Urzędu Gminy urządzono teren przy MOR oraz wykonano część 
chodnika. 

18) Przy drodze wojewódzkiej 858 zdemontowano witacze Gminy Tereszpol w celu remontu i 
zmiany lokalizacji.   

19) Trwa budowa pierwszego etapu chodnika na odcinku Tereszpol-Kukiełki – Tereszpol-
Zygmunty. 

 

Ad. 6 

Interpelacje i zapytania radnych 

Radna Kołodziej – Panie Wójcie chciałam się zapytać,   jest robiony chodnik koło Werki  Burej czy ten 

hydrant będzie zamknięty czy zostaje? 

Radna Litwin – szanowni państwo, panie wójcie chciałam zwrócić uwagę na pewną rzecz, stojąc 

dzisiaj na przystanku zwróciłam uwagę na drogę zjazdową z nowego chodnika do przepompowni przy 

szkole. Tam gdzie zostanie przystanek podsypany, to między słupem elektrycznym a przystankiem 

zostanie bardzo mała przestrzeń. 

Wójt  – tam nie ma zjazdu. W tym miejscu będzie chodnik wykonany, a wjazd jest praktycznie 

wykonany przy tej posesji sąsiedniej od strony skrzyżowania. To będzie jakby brama wjazdowa. Tu 

była kolizja ruchu pieszego i drogowego. Także tam nie będzie żadnego zjazdu. 

Radny Maciocha -W ostatnim czasie pojawiły się jakby akty wandalizmu min. został pomalowany 

wiadukt, zostały rozbite lustra. Uważam, że trzeba jakoś porozmawiać i zmobilizować policję, żeby 

coś w tym kierunku zrobiła. 

Wójt – zostało to przekazane policji. 

Radny Maciocha – ale jakoś skutku nie ma, uważam że dla przykładu trzeba by było kogoś złapać  

i ukarać bo to będzie narastało. 

Wójt – do tej pory wszystkie sprawy dotyczące wandalizmu, typu zniszczenie przystanku czy 

jakiegokolwiek mienia od razu były zgłaszane na policję, sprawcę wykryto w ciągu pół roku  

i został ukarany. 

Radny Szpot – ja mam pytanie odnośnie działek leśnych nr 362 i 390, co się stanie z tym drzewem po 

końcu lipca kto te drzewa przejmie. Jeszcze w sprawie przejazdu kolejowego na Bukownicy. Dalej są  

doły. Kiedy to będzie zrobione?  



6 
 

Sołtys wsi Tereszpol-Zygmunty Piotr Lewandowski – chcę zapytać co z tą naszą opaską przy klubie, 

trzeba kostkę jakoś zabezpieczyć. Skończyć to raz na zawsze i żeby było zrobione. Ludzie chodzą, 

pytają się a to wszystko tak leży nie skończone. 

Drugie pytanie co z drogą „topolecką”, miało być zrobione przed żniwami, nic się nie zrobiło, żniwa 

się kończą. Czy to będzie robione jeszcze tego roku czy nie. 

 
Radna Oszmaniec – Panie Przewodniczący, szanowni radni i szanowni państwo ja w sprawie stadionu 
w Tereszpolu-Kukiełkach. To dobrze że jest ugoda, mam nadzieję że usterki zostaną usunięte. Jednak  
ja widzę jak wygląda teren z tyłu stadionu. Tam są takie skarpy od lat, wygląda to jak teren budowy, 
może dałoby się coś zrobić żeby to było równo. Teraz jest to pospychane spychaczem byle jak, 
wygląda to bardzo nieestetycznie i psuje widok stadionu. Ja wiem, że pracownicy mają ogrom pracy, 
ale jeżeli byłby czas to naprawdę warto byłoby to zrobić i wtedy już wyglądałoby to tak jak powinno 
wyglądać. 
Druga sprawa to chodniki powstają, część chodników mamy i bardzo dobrze, ale ludzie pytają  
o ścieżki rowerowe. I nie chodzi o ścieżki rowerowe te które będą biegły takie turystyczne tylko 
chodzi mieszkańcom czy będziemy mieli ścieżki rowerowe, drogi rowerowe, które będą biegły przez 
wieś czyli np. z jednej strony jest chodnik a z drugiej droga rowerowa. Ja wiem, że to są pieniądze  
i przyszłość ale możemy się starać, możemy szukać programów, które pomogły by nam to  
w przyszłości zrealizować. Bo naprawdę zainteresowanie jest bardzo duże. 
 
Radny Rogala  – ja chciałam zgłosić sprawę chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej w Panasówce,  

w niektórych miejscach powstały dołki i wieczorem ludzie potykają się o te dołki. Przy okazji budowy 

tego chodnika może dałoby się coś tam podremontować. 

Ad. 7 

Informacja dotycząca stanu pomników przyrody budowy historycznych z terenu gminy Tereszpol. 

Przewodniczący – informację państwo mają przed sobą, jak również była omawiane na komisjach. 

Poproszę teraz o opinię przewodniczących komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Nieczaja – opinia pozytywna. 

Radny Wójcik – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa - komisja przyjęła 

informację dotyczącą stanu pomników przyrody budowy historycznych z terenu gminy Tereszpol. 

Radna Litwin – Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia – komisja pozytywnie przyjęła 

informację. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Biłgorajskiemu pomocy finansowej na realizację 
zadania pn ”Przebudowa drogi powiatowej Nr 2946L Sigła - Stacja Kolejowa Krasnobród”. 
 

Przewodniczący – tym punktem również zajmowali się państwo na swoich komisjach, na pewno 

macie państwo już wypracowane opinie. Poproszę może teraz o głos Starostę Pana Kazimierza 

Pateraka. 

 

Starosta Kazimierz Paterak – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, szanowni państwo występuję 

dzisiaj w takiej niefajnej roli.  Występuję w roli proszącego, ponieważ chciałem was prosić, abyście 



7 
 

jako rada wyrazili zgodę na to żeby Pan Wójt udzielił pomocy finansowej Powiatowi. Chodzi wiadomo 

o jaką drogę. Rzecz  jest taka, że na terenie powiatu biłgorajskiego jest ok. 800 km dróg powiatowych, 

z tego 500 km jest w stanie bardzo dobrym albo dobrym, 200km wymaga remontów a 100 km to są 

drogi jeszcze gruntowe. W ostatnich 3 latach udało się wyremontować lub doprowadzić do dobrego 

stanu 185 km dróg korzystając z różnych źródeł dofinansowania: z budżetu państwa, od wojewody, 

ze środków z programu RPO i znaczny udział mają w tym gminy i budżet powiatu. W ostatnich dwóch 

latach korzystamy też z funduszu leśnego. Rzecz wygląda w ten sposób, są pewne możliwości 

skorzystania z infrastruktury drogowej, ale nikt nie daje w zasadzie 100%. W tym roku  dają 50% do 

wartości zadania i chciało by się skorzystać i trzeba wyłożyć czyli środki uzupełnić do 100% i tak 

jeździmy niejako po prośbie. Wychodzimy z takiego założenia czy droga wojewódzka, powiatowa czy 

gminna to jest na terenie gminy, z niej korzystają nie tylko m-cy gminy  i w naszym wspólnym 

interesie jest to żeby te drogi były jak najlepsze. Są przyjęte takie zasady że robi się w tych gminach  

w których gminy  dokładają po połowie brakujące środki: 50% powiat, 50% gmina. Wiem też, że  nie 

tylko w Tereszpolu jest nacisk na wójtów wobec oczekiwania mieszkańców żeby budować chodniki  

i to jest uzasadnione i najbardziej wskazane. Do chodników na dzień dzisiejszy nikt z zewnątrz nie 

dokłada, jeżeli chcemy zrobić chodnik spada to na gminę i powiat przy drogach powiatowych. 

Natomiast na dzień dzisiejszy są środki pomocowe do dróg i szkoda byłoby z tego nie skorzystać. 

Natomiast nie mamy tych pieniędzy aż tyle, żeby można się było niejako rozdrabniać. Co roku  

w budżecie powiatu jest podobna kwota przewidziana na remonty dróg i to jest kwota w granicach 

2,5- 2,7 miliona złotych. Doszliśmy w zarządzie do takiego wniosku, że póki będą programy na pomoc 

w odbudowaniu jezdni koncentrujemy się na jezdniach mając świadomość tego, że są też 

oczekiwania w stosunku do chodników czy ścieżek rowerowych. Natomiast gdyby w przyszłości tych 

pieniędzy naszych starczyło na zabezpieczenie w 100% na zadanie na które uzyskamy dotację   

i uruchomienie środków na chodniki, my jesteśmy otwarci, bo zdajemy sobie sprawę jak jest to 

ważne. Ja dzisiaj tak całkiem odpowiedzialnie występuję i mówię szczerze, że nie mogę państwu 

obiecać w 100%,  że w przyszłym roku do chodników wam dołożymy. Nie jesteście jedyną gminą, 

która o chodniki czy ścieżki rowerowe się niejako doprasza. Chciałem was prosić, żebyście państwo 

podjęli tą uchwałę. Jesteśmy już po przetargu na tą drogę, to jest prawie 9 km dróg, wartość 

kosztorysowa była 3 mln 700 zł po przetargu wychodzi 2 mln 970 zł te środki o które byśmy prosili od 

was to była propozycja 85 tys. zł teraz wychodzi w granicach 68 tys. zł. 

 

Wójt – Chciałem uzupełnić to co mówił Pan Starosta, że jest to droga, która leży na terenie gminy 

Tereszpol, część mieszkańców z gminy Tereszpol przejeżdża tą drogą nawet co tydzień bo część ludzi 

z Tereszpola-Kukiełek jeździ do kościoła, bo należą do parafii Górecko. Tak jak wspominał starosta 

jest to okazja, która się może pojawi być może nie. 

 

Przewodniczący zapytał czy w uchwale trzeba wstawić kwotę 68 tys. zł oraz poprosił 

przewodniczących o opinie. 

Radca Zimak – proszę państwa są dwa rozwiązania albo jeżeli mamy w tym  momencie zmieniać treść 

uchwały i wpisywać 68 tys. zł to  w tym momencie musimy zmienić i załączniki. Zmieni się WPF,  

czekacie aż pani skarbnik przeliczy to wszystko albo wersja druga podejmujemy dzisiaj to w takiej 

postaci jak jest, a przykładowo za miesiąc podejmiemy uchwałę o zmianie.  
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Przewodniczący – proszę państwa ja myślę, że bazujemy na starych kwotach, starosta nas tu 

zapewnił o mniejszej kwocie należy się cieszyć, że ta kwota jest mniejsza. Zapytał radnych czy ktoś w 

tym punkcie chce zabrać głos. 

Radny Wójcik – szanowni państwo z tego co wiem to jedyna nasza komisja nie wypracowała sobie 

opinii tzn. w wyniku głosowania wyszło, że nie przyjmujemy projektu tej uchwały i chciałbym 

uzasadnić dlaczego. Stanowisko tej uchwały przyjmą radni w indywidualnym głosowaniu. Długo 

dyskutowaliśmy na ten temat, pomimo że to jest mały odcinek. Pan starosta też był kiedyś wójtem ja 

też już jestem długo radnym pamiętam jak gminy zaczęły korzystać z tych dofinansowań do dróg, ale 

kiedyś to było troszkę inaczej. My na drogi  z subwencji ministerialnej nie mamy, nie mamy nawet na 

swoje drogi musimy ze swojego budżetu wygospodarowywać. W tym przypadku jest jeszcze kolejna 

rzecz tak jak gdyby to starostwo zostało wymuszone wziąć udział w tym projekcie, a my jesteśmy 

jakby kolejnym „szczeblem” i  jako członkowie komisji jesteśmy za tym żeby te drogi i naprawiać  

i remontować, modernizować. Trzeba patrzeć w tym kontekście, że kiedy tam dofinansujemy ten 

mały odcineczek, który jest ważny ale nie aż taki ważny, ale w tym samym momencie na terenie 

gminy też jest poważne zadanie. Kilka lat temu podjęliśmy uchwałę dla mieszkańców niektórych dróg 

gminnych podnieśliśmy ich status i nadaliśmy ulicę. Ci ludzie mieszkają przy tych ulicach, ale te drogi 

nie bardzo wyglądają jak ulice. Problem remontów dróg jakoś nie idzie, bo nie mamy na to środków. 

Następna rzecz to jest chodnik przy drodze powiatowej od strony Panasówki tzn. od strony, gdzie 

gmina się zaczyna wizerunkowo. Ten odcinek drogi jest najbardziej niebezpieczny, bo tam praktycznie 

kumuluje się ruch z całego Tereszpola i łącznie z tym, że wożone jest drzewo z tych wszystkich lasów. 

I tu też nie możemy uzyskać żadnego dofinansowania. Czy musimy zawsze komuś pomagać a nam 

specjalnie nikt nie chce pomóc. Utrzymanie zimowe dróg ludzie mówią, że w gminie Tereszpol jest 

najlepiej, w Biłgoraju nie mają lepiej jak w gminie Tereszpol. Dlatego że mamy swój sprzęt i nasi 

pracownicy odśnieżają, nie patrzą, nie czekają kiedy z rejonu dróg jakaś odśnieżarka przyjedzie, czyli 

utrzymanie zimowe dróg też spada na naszą gminę. Dodatkowym elementem jest, że jeżeli tak się 

dzielimy na pół to może byśmy jakieś ulgi uzyskali w kwestii tego, że korzystając z pobocza w pasie 

drogowym drogi powiatowej musimy płacić dość spore kwoty. 

Radny Szpot – Panie Starosto doszły mnie słuchy, że powiat otrzyma 20 mln zł na drogi i chciałem 

zapytać czy coś Pan planuje na nasze drogi gminne?. 

Radny Nieczaja – nasza komisja poparła punkt dofinansowania. Uważam, że należy to poprzeć bo 

ono się szybko skończy. Powinniśmy się cieszyć, że lasy państwowe dokładają i współpracują z 

powiatem. Należy się cieszyć. 

Starosta – nie wiem skąd radny ma takie dobre wiadomości, że powiat otrzyma 20 mln zł na drogi. 

Pierwsze to słyszę i nie wiem z jakich to funduszy bo na dzień dzisiejszy takiej kwoty na drogi nie 

jesteśmy w stanie zapewnić w budżecie. To jest kwota nierealna żeby takie pieniądze przeznaczyć na 

drogi. Nie wiadomo jeszcze ile powiat otrzyma. Są różne programy z których powiat zechce 

skorzystać, oprócz wniosku i dokumentacji liczyć się będzie też życzliwość ludzka. Jeszcze raz proszę 

was radnych przyznajcie nam te pieniądze na drogę. 

Radny Gnida – ja zawsze mówię, że jak jest co robić to trzeba robić jak są pieniądze. Popieram to co 

powiedział radny Wójcik jeżeli chodzi o pasy drogowe. Zwolnijcie nas chociaż na rok z tych opłat z 

pasa drogowego.  
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Starosta – to nie tylko gminy z  tego korzystają, telekomunikacja korzysta , energetyka korzysta jak 

zwolnić to trzeba było by wszystkich zwolnić i tu jest problem.  

Radny Gnida – to zwolnijcie nas z opłat chociaż w tym czasie co się  inwestuje. Jak my inwestujemy to 

nas zwolnić jak oni inwestują to ich zwolnić.  

Starosta – zwolnić nie można ewentualnie sprawa umorzenia jeśli chodzi o gminy wchodziła by w grę. 

Radny Gnida – to pomyśleć o umorzeniu. 

Radny Maciocha – ja nie jestem przeciwny inwestycjom ale uważam, że dla naszego budżetu 68 tys. 

zł jest to duża kwota. 100 metrów od gminy są ulice gdzie w ogóle nie ma dróg. Są tutaj dzisiaj 

przedstawiciele ul. Polnej gdzie tam nie ma w ogóle drogi.   Mam pytanie do Pana Starosty czy jak my 

tej uchwały nie podejmiemy czy ta  inwestycja będzie realizowana czy nie będzie realizowana. 

Starosta – proszę państwa czy przegłosujecie czy nie przegłosujecie ja nie pozwolę sobie, aby te 50% 

oddać. To byłby grzech, którego mi nikt by nie wybaczył a drugim razem może nikt mi by do tej drogi 

nie dołożył. Ja sobie na to nie mogę pozwolić żeby tego zadania nie zrealizować. Prosiłbym żebyśmy 

do tego solidarnie podeszli. 

 Radny Wójcik – my budujemy chodniki w 100% z własnego budżetu czy po skończeniu inwestycji 

dany chodnik przechodzi jako majątek do starostwa. Czy wzrost majątku starostwa ma wpływ na 

wielkość subwencji otrzymywanej z rządu na starostwo? 

Starosta – dzisiaj nie ma nic takiego jak subwencja drogowa. Nie ma czegoś takiego jak subwencja do 

majątku. 

Radny Oleszczak – Panie Starosto ja popieram tą inicjatywę, ale proszę pana o wsparcie na drugi rok 

przy budowie chodnika.  

Radny Oleszczak wniósł wniosek z podpisami mieszkańców Panasówki i Tereszpola-Zaorendy na ręce 

Starosty o podjęcie działań mających na celu budowę chodnika dla pieszych w ciągu drogi 

powiatowej od Tereszpola-Zaorendy do skrzyżowania z drogą wojewódzką w miejscowości 

Panasówka. 

Przewodniczący poprosił komisje o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Nieczaja – opinia pozytywna „drogi to transport-

transport to rozwój”. 

Radny Wójcik – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa – opinia negatywna. 

Radna Litwin – Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia komisja wydała pozytywną opinię 

projektu uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Andrzej Maciocha odczytał projekt uchwały. Następnie Przewodniczący 

poddał ją pod głosowanie: kto jest za przyjęciem odczytanej uchwały ? - w głosowaniu brało udział 13 

radnych. 

Za – 12  
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Przeciw – 1 
Wstrzymujących się – 0 
 
Uchwała Nr XXXI/164/17 w sprawie udzielenia Powiatowi Biłgorajskiemu pomocy finansowej na 
realizację zadania pn ”Przebudowa drogi powiatowej Nr 2946L Sigła - Stacja Kolejowa Krasnobród” 
została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok. 
  
Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych Rady Gminy Tereszpol. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Nieczaja – opinia pozytywna. 

Radny Wójcik – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa - komisja nie 

podejmowała stanowiska wobec tej i następnej uchwały w związku z tym, że wynik głosowania 

poprzedniej uchwały był negatywny. Głosowanie wykaże kto jest za podjęciem tej uchwały. 

Radna Litwin – Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia – opinia pozytywna 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy odczytał projekt uchwały, następnie Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie:  kto jest za przyjęciem odczytanej uchwały? – w głosowaniu brało udział 13 

radnych. 

Za – 13 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących się – 0 
 
Uchwała Nr XXXI/165/17 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że temat uchwały również był poruszany na komisjach 

wiec poprosił przewodniczących o opinię. 

Radny Nieczaja – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - opinia pozytywna. 

Radny Wójcik – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa – podobnie jak  

w poprzednim przypadku. 

Radna Litwin – Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia - opinia pozytywna. 

Zastępca Przewodniczącego odczytał projekt uchwały, następnie Przewodniczący poddał ją pod 

głosowanie: kto jest za przyjęciem odczytanej uchwały? – w głosowaniu brało udział 13 radnych. 
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Za – 13 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących się – 0 
 
Uchwała Nr XXXI/166/17 w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Tereszpol darowizny 
nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wszystkie komisje nad tym punktem obradowali, 

poproszę kilka zdań od strony Urzędu. 

Radca Zimak – z czego ta uchwała wynika, zostały przeprowadzone negocjacje z Ochotnicza Strażą 

Pożarną z zarządem straży pożarnej w zakresie przejęcia przez Gminę Tereszpol nieruchomości 

zabudowanej. Ogólnie przejmujemy całość nieruchomości, uzgodniono zasady na jakich w tym 

momencie będzie korzystać OSP i Gmina Tereszpol. Po dokonaniu aktu notarialnego oczywiście jak 

państwo podejmiecie tę uchwałę,  ta cała nieruchomość w granicach administracyjnych stanie się 

własnością gminy Tereszpol. Następnie Pan Wójt zwróci się do państwa z wnioskiem o podjęcie 

drugiej uchwały odnośnie obciążenia tej nieruchomości o użytkowanie na rzecz OSP Tereszpol-

Kukiełki. Chodzi o 3 pomieszczenia z garażem  w budynku na cele statutowe OSP, ponieważ oni 

chcieli sobie zagwarantować jakieś prawo gwarancji tego, że po przekazaniu nieruchomości na rzecz 

Gminy Tereszpol dalej będą mogli korzystać na swoje cele statutowe jako OSP. My się na to 

zgodziliśmy, ponieważ taka forma nie zamyka gminie drogi do dochodzenia środków na remont czy 

renowacje budynku. Ja widziałem ten budynek on wymaga dużych nakładów, w tej chwili stanowi 

własność OSP  i w tym momencie gmina nie może przeznaczać środków na nieruchomości obce, nie 

stanowiące własności gminy a OSP nie jest w stanie sama wyremontować tego budynku. Oni sami 

wyszli z taką propozycją w jaki sposób to rozwiązać, bo oni nie są w stanie sami sobie poradzić. 

Ogólnie nic się nie zmieni jedynie to, że będzie ona na majątku gminy i gmina będzie miała prawne 

możliwości inwestowania w ten budynek na remonty czy rozbudowę. 

Radny Wójcik – w poniedziałek na komisji Pan Wójt powiedział, że tego punktu nie będzie na 

obradach sesji, my nie rozpatrywaliśmy tego projektu uchwały, a teraz pan radca przekazał nam tyle 

informacji i my dzisiaj nie jesteśmy w stanie tego podjąć. 

Przewodniczący - dlatego na początku ja dałem głos stronie gminy, żeby wyjaśniła pewne sytuacje, 

nasza komisja oświaty w której uczestniczyłem również nie zajmowała się tym punktem. Wójt nie 

wycofał tego z porządku obrad, ani nikt z państwa nie zgłosił tego w momencie gdy przyjmowaliśmy 

porządek obrad, dlatego ta chwała musi być teraz omówiona i odrzucona albo przyjęta. 

Wójt – to ja wprowadziłem to zamieszanie z tego względu, że  prosiłem naszego radcę prawnego  

o przygotowanie takiej uchwały, która zmotywuje jednostkę OSP z Tereszpola-Kukiełek o to żeby 

przekazali nam uchwałę , ta uchwała została podjęta w jednostce jeszcze na zebraniu walnym, które 

odbyło się w lutym i ja myślałem, że możemy taką uchwałę podjąć aby przejąć ten budynek na 
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Gminę. Zostajemy przy tym, że przejmujemy cały budynek. Powodowane jest to jeszcze jedną rzeczą, 

że są różnego rodzaju zewnętrzne środki unijne, które mogą być przeznaczone na odnowę budynku. 

Radna Oszmaniec – tak się złożyło, że ja byłam na walnym zebraniu strażaków i zarząd OSP 

postanowił, że chce przekazać budynek gminie i ja jak najbardziej to pochwalam. Komendant Straży 

Powiatowej mówił, że w tej chwili jest taki trend, że strażacy przekazują remizy gminom. Jest to na 

terenie naszej gminy trzeba byłoby się tym zająć. Jak mówił Wójt są różne programy, które pomogły 

by uzyskać środki. Było tutaj spotkanie odnośnie rewitalizacji i gdybyśmy mieli ten budynek być może 

on by nawet mógł w tym programie uczestniczyć, dlatego jest to jak najbardziej zasadne. 

Wójt - zostajemy przy stanowisku że przejmujemy cały budynek, nie dzielimy się tutaj tylko 

zapisujemy w akcie notarialnym, że straż  korzysta z tych pomieszczeń, które zostały uzgodnione, 

które są im potrzebne. 

Radny Gnida – jestem za, trzeba to zrobić a jeśli wójt wspomina o środkach, które można uzyskać  

i coś zrobić przy tej remizie to żeby wójt miał taką wizję, że najpierw te remizy, które już posiada a na 

końcu tamtą. Nasza remiza jest wspomagana z Funduszu sołeckiego a nie z innych środków. I teraz 

gmina przejmie i od razu będzie remontowana remiza, trochę my jesteśmy pominięci, trochę było by 

to nie fer. 

Radny Wójcik – to nie jest budynek straży OSP te remizy powstały w jednym czasie jak w Lipowcu tak 

i w Kukiełkach. W jaki sposób pozyskali to jest inna sprawa, ale pozyskali. Jak był budynek dobry to 

nawet nie było mowy wspomnieć, że mógłby być gminy. Teraz kiedy budynek podpada powolutku 

pod ruinę to oddajemy go gminie.  

Radny Oleszczak – ja już jestem kilkanaście lat radnym i nie wiem ile już razy była przenoszona ta 

remiza do gminy. Nie wiem co się dzieje. 

Jan Pięciurek – z naszej wspólnoty gruntowej wsi Tereszpola-Zaorendy przykryliśmy dach remizy 

 z funduszu sołeckiego wybudowaliśmy garaż, a tam nie mogą nawet kostki położyć. 

Przewodniczący Rady – pytanie do radcy prawnego czy to nie będzie wiązało się  z jakimiś kosztami 

finansowymi w postaci VATu i temu podobne? 

Radca Zimak – VATu nie będzie ponieważ budynek nie podlega VATowi więc nie będzie, jedynie jaki 

poniesiemy koszt to koszt taksy notarialnej. 

Radna Litwin – ja byłam na tym zebraniu była bardzo zażarta dyskusja, było nas kilka osób obecnych 

na tej sali. Strażacy mieli jedną wątpliwość, stawiali pewne warunki Panu Wójtowi, ale tu nie chodzi  

w tej chwili o to o czym my tu mówimy chodzi o to, że dla mnie ta uchwała którą my podejmiemy to 

gmina wykonuje dobrą wolę w kierunku strażaków. I oni teraz niech się dobrze zastanowią i nie mają 

pretensji do urzędu gminy, że gmina nie chce tego majątku bo były zarzuty, że wójt nie chce, że rada 

nie chce. Okazuje się, że rada chętnie podaje rękę strażakom by oni wreszcie podjęli jakąś decyzję. 

Nie martwmy się tym co będzie dalej. A czy będziemy inwestować to zobaczymy. Proszę radnych 

przyjmijmy tą uchwałę. 
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Wójt – czy kiedykolwiek pojawiła się taka sytuacja w Lipowcu, w Tereszpolu-Zaorendzie czy  

w Bukownicy jeżeli zwrócili się do nas nie odmówiliśmy jakiejkolwiek pomocy. Więc nie wiem skąd te 

obawy. 

Jan Kukiełka – przejęcie remizy przez gminę to jest prośba mieszkańców. Remiza jest strażacka, czyli 

prywatna i nie można tam ułożyć kostki z funduszu sołeckiego. 

Radna Oszmaniec – proszę się nie obawiać  i nie myśleć, że remiza w Tereszpolu-Kukiełkach będzie 

traktowana jakoś priorytetowo. Chodzi o fundusz sołecki, jeśli będzie to majątek gminy to my 

będziemy wtedy mogli tam inwestować i myślę, że każdemu powinno na tym zależeć, bo jak mówią 

„myśl globalnie działaj lokalnie” 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusje i  poprosił Z-cę o przeczytanie projektu uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego odczytał projekt uchwały, następnie Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie:  kto jest za przyjęciem odczytanej uchwały? – w  głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za – 10 
Przeciw – 1 
Wstrzymujących się – 2 
 
Uchwała Nr XXXI/167/17 w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Tereszpol darowizny 
nieruchomości została przyjęta i znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Ad. 12 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Wójt - Panie Przewodniczący Wysoka Rado Szanowni Państwo, odpowiem na interpelacje  

z poprzedniej sesji. 

W odpowiedzi na interpelacje Radnego Stanisława Szpota dotyczącą uszkodzeń na drodze 

powiatowej pomiędzy Tereszpolem-Zaorendą a Bukownicą informuję, że remont nawierzchni został 

wykonany. W nawiązaniu do interpelacji dotyczącej uprzątnięcia śmieci przy drodze powiatowej 

informuję, że zostały w miesiącu czerwcu uprzątnięte. 

W odpowiedzi na interpelację Radnego Kazimierza Oleszczaka i Sławomira Skubisza 

dotyczącą drogi „Zagumienki” informuję, że jeszcze w miesiącu czerwcu droga ta została naprawiona, 

największe wyboje na drodze gruntowej zostały zniwelowane. 

W odpowiedzi na interpelację Radnego Zdzisława Wójcika dotyczącą zakończenia prac  

w miejscowości Lipowiec informuję, że prace zostały zakończone. Przepust i zjazd na drogę gminną  

w okolicach zakładu drzewnego Izotonia nie były ujęte w remoncie ale w miesiącu czerwcu zjazd  

i przepust został poprawiony.  Interpelacja dotycząca napraw dachu szkoły informuję, że zadanie 

zostanie wykonane przed rozpoczęciem roku szkolnego. 
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W odpowiedzi na interpelację Radnego Leszka Szydełko dotyczącą uszkodzeń na drodze 

dojazdowej prowadzącej do posesji Pana Marca informuję, że jest to droga prywatna i Gmina 

Tereszpol nie ma możliwości prawnych ingerować w stan nawierzchni tej drogi. 

W odpowiedzi na interpelację Radnej Wiesławy Litwin dotyczącą zakrzaczeń przy drodze 

powiatowej i okolicach przystanku autobusowego w miejscowości Panasówka informuję, że zostały 

usunięte.  

Interpelację Radnej Ewy Oszmaniec dotyczącej informowania mieszkańców o awariach sieci 

wodociągowej a szczególnie Pana Szeptucha informację przekazałem do Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Tereszpolu-Zaorendzie. Z tego co mi wiadomo w ostatnim czasie takie informacje Pan 

Szeptuch otrzymywał. 

W odpowiedzi na interpelację Przewodniczącego Rady Gminy Stanisława Sitarza  dotyczącą 

nasadzeń przy przystanku autobusowym przy drodze powiatowej w Tereszpolu-Zygmuntach 

informuję, że nasadzenia zostaną dokonane jesienią tego roku.  

Nawiązując do interpelacji dotyczącej drogi Topoleckiej informuję, że wznowienie granic na 

części tej drogi zostało zlecone. Myślę, że Przewodniczący podejmie decyzję, dokąd ta droga będzie 

wznawiana z tego względu, że moim zdaniem ta droga jest przesunięta co najmniej  10 m na działki 

sąsiednie. 

Jeśli chodzi o hydrant przy drodze powiatowej to nie wiem jaka była przyczyna, że został uszkodzony. 

Myślę, że możemy próbować odtworzyć ten hydrant. 

Jęli chodzi o przystanek autobusowy to już tak jak mówiłem ten zjazd będzie od Pana Zygmunta. 

Na interpelację radnego Szpota odpowiem na przyszłej sesji. 

Interpelacja sołtysa Lewandowskiego to myślę, że ta opaska będzie kontynuowana w przyszłym 

miesiącu. 

Jeśli chodzi o wznowienie granic drogi Topoleckiej, ta droga przebiegała po wygonie nie podlegała 

dyskusji wykonaliśmy ją w tym miejscu co była wyjeżdżona. Wznowienie granic to koszt 1500 zł. 

 Jeśli chodzi o interpelację radnej Oszmaniec stadion i skarpę z tyłu stadionu to nie zostało to 

wykonane czy zniwelowane podczas budowy stadionu. Jeżeli jest taka potrzeba postaramy się nie 

mówię, że teraz ale w przyszłości przy poprawie drogi topoleckiej to zrobić. 

Jeśli chodzi o ścieżki rowerowe to w chwili obecnej nie ma żadnego programu budowy ścieżek 

rowerowych na dzień dzisiejszy. Chodnik od Tereszpola-Kukiełek  do Tereszpola-Zygmuntów ten 

chodnik, który jest w tej chwili budowany chcieliśmy podciągnąć pod ścieżki rowerowe ale nie zostało 

to ujęte z tego względu, że nie ma programów finansujących tego typu zadania. 

W odpowiedzi na interpelację radnego Rogali dot. chodnika w Panasówce przy drodze wojewódzkiej 

to nowy chodnik ma być wybudowany do końca sierpnia teren został przekazany, wszystkie 

dokumenty uzgodnione. Jeśli chodzi o usunięcie nierówności tych miejsc gdzie się zapadł chodnik 

przy drodze wojewódzkiej to informacje przekazywałem do kierownika, który zarządza tym terenem i 

podczas budowy nowego chodnika nierówności będą usunięte. 
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Radny Wójcik – ten przepust Panie Wójcie został wykonany za daleko, druga sprawa te kalenice na 

szkole nie zostały zrobione tam w przyszłym tygodniu będzie pielgrzymka a to nie ładnie wygląda. 

Radny Skubisz – Panie Wójcie ja do tej drogi, Wójt mówił, że ta droga jest zrobiona. Jak można tak 

drogę zostawić i nie skończyć. Ja myślałem, że ona jest zaczęta bo przywieziono parę taczek piachu a 

tam nic dalej nie jest robione. Ja myślałem, że dopiero będzie coś robione a Pan Wójt mówi, że ona 

jest naprawiona. 

Ad. 13 

Wolne wnioski, oświadczenia radnych i zaproszonych gości. 
 
Przewodniczący przeczytał wniosek  mieszkańców ul. Kolejowej z dnia 26 czerwca 2017r. w którym to 

mieszkańcy zwracają się z prośbą o gruntowny remont drogi. 

Przewodniczący -  proszę państwa ze swojej strony odpowiedziałem na to pismo na nazwisko P. 
Raduj Małgorzaty. Napisałem, że zapoznam z tym pismem państwa radnych na dzisiejszej sesji. 
Mam jeszcze jedno pismo złożone przez P. Roberta Marca obecnego tu na dzisiejszej sesji.  
Przewodniczący odczytał treść pisma i zapytał czy ktoś może z obecnych mieszkańców w tym punkcie 
chce zabrać głos. 
 

Andrzej Wujec mieszkaniec ul. Polnej – przed chwilą głosowaliście państwo w sprawie przekazania 
pieniędzy na powiat, a nasza droga jest w ogóle nie utwardzona, na  drodze jest piach i błoto. Na 
powiat są pieniądze, a na naszą drogę nie ma. 
 
Wójt - przez ostatnie lata informowałem radnych ile dróg było wykonywanych na terenie gminy 

Tereszpol i także ulica Polna stosunkowo niedawno powstała też była niwelowana. Z tą drogą jest taki 

problem, że w tej drodze leci kanalizacja, linia energetyczna, wodociąg itd. Nie ma jako takiej 

infrastruktury. Ten tłuczeń, który udało nam się pozyskać na dzień dzisiejszy to zdecydowaliśmy, że 

właśnie tym tłuczniem będzie zrobiona ta droga. Na dziej dzisiejszy tylko takim sposobem możemy 

naprawić tą drogę. Mniej więcej 2-3 razy w roku równamy tą drogę i wiele innych. Jeśli chodzi  

o dotacje czy fundusze na takie drogi gminne, które prowadzą tylko do zabudowań to na dzień 

dzisiejszy nie spotkałem się z żadnym dofinansowaniem, czyli w 100% jest to wydatek wyłącznie 

gminy. Tą drogę jakby premiujemy.  

Robert Marzec – my nie prosimy o jakiś asfalt, chodniki  tylko chcemy aby ta droga była utwardzona, 

my po prostu nie możemy tą drogą wyjść ani wejść a szczególnie nocą. Nikt tak nie ma w całej gminie 

tylko my. 

Wójt - ta droga jest zaniżona trzeba najpierw tą drogę podnieść, nawieźć piachu, przygotować pod 

budowę i dopiero pokryć tłuczniem. 

Przewodniczący – proszę państwa wpłynęło na moje ręce pismo od P. Feliksa Kowalczuka –radnego 

Gminy Aleksandrów w którym to zwraca się do Nadleśniczego Nadleśnictwa Zwierzyniec oraz do 

Dyrektora Lasów Państwowych w Lublinie o udostępnienie drogi leśno-gminnej relacji Aleksandrów –

Bukownica dla pojazdów mechanicznych, którymi to pojazdami poruszają się mieszkańcy gm.  

Aleksandrów oraz mieszkańcy gm. Tereszpol. Z tyłu jest dołączona lista gdzie wypisane są nazwiska 

wszystkich radnych i Pana Wójta jeśli państwo podpiszecie to ja tę listę wyślę do Pana Feliksa 

Kowalczuka. 
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Sołtys Gnida – chciałem złożyć wniosek do wójta o umorzenie zaległości ze wspólnoty gruntowej. 

Uzasadniam swoją prośbę tym otóż biorąc pod uwagę las to był wycięty na budowę remizy, szkoły.  

W tej chwili przekazane było na gminę 10 ha łąk i lasów łącznie. W tej chwili zostało nam może około 

10 ale krzaków. 800 zł należności wpłaciłem. Nie ma możliwości skompletowania pieniędzy, a ja 

jestem obciążany upomnieniami. Moja jest taka prośba, aby to umorzyć. 

Przewodniczący poprosił o głos P. Potockiego – asystenta Posła na Sejm RP Piotra Olszówki. 

Potocki –asystent Posła Piotra Olszówki – Szanowni państwo chciałbym przedstawić pewne 

informacje. 

1) Pierwsza to taka pozytywna informacja, że osiągnęliśmy wspólny sukces do którego to przyłożył się 

Pan Wójt, Pan Krzysztof Litwin z Klubu Orzeł Tereszpol, Pan Zdunek  oraz Poseł Piotr Olszówka w tym 

roku Klub Orzeł Tereszpol otrzymał dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki w kwocie 

10 tys. zł. 

2) Chciałbym podziękować Wójtowi za wyremontowanie tego jednego wjazdu przy blokach  

w Panasówce. Jest też drugi wjazd gdzie jest on tragiczny.  

3) Nie uzyskałem odpowiedzi o ekranach wyciszających. Panasówka jest przy drodze wojewódzkiej  

i natężenie hałasu jest ogromne, jest tam duży ruch. 

4) Chciałem zaprosić Państwa na spotkanie organizowane przez posła Piotra Olszówkę na zebranie  

z Ministrem Środowiska P. Szyszko dnia 31 lipca 2017r. o godz. 1700 w szkole nr 1 przy ulicy 3 maja w 

Biłgoraju. Serdecznie wszystkich zapraszam. 

Przewodniczący -Firma Elpro Development z Lublina jest zainteresowana nabyciem fragmentu działki 

ewidencyjnej nr 743 położonej w Tereszpolu-Zaorendzie. Jest to działka przy starej szkole. Oni 

chcieliby wybudować tu market. Ja odpowiedziałem, że rada jest zainteresowana podjęciem 

współpracy, wysłaliśmy pismo 5 czerwca br. do dnia dzisiejszego nikt nie podjął się wyzwania. 

O godz. 1805 na salę obrad przybył Pan Wiesław Kręt Komendant Powiatowej Straży Pożarnej  

w Biłgoraju. 

Wójt - poproszę komendanta, aby powiedział parę słów o KSRG. Były różne tego typu opinie może 

nieświadomość to, może Pan komendant rozwieje wszelkie wątpliwości jakie są koszty związane  

z KSRG. 

Pan Wiesław Kręt Komendant Powiatowej Straży Pożarnej  - przedstawił krótką informację  

o systemie Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego. Poinformował min. że do takiego Krajowego 

Systemu Ratowniczo Gaśniczego weszła jednostka z naszej gminy, jest to jednostka z Tereszpola-

Kukiełek. 

Radny Wójcik – mam taką refleksję, że coraz bardziej nasze straże się rozwijają. Kiedy my coś  

przyjmujemy typu sprawozdania z działalności  poszczególnych jednostek to widać, że coraz mniej te 

nasze jednostki biorą udział w działaniach, dlatego też jedna prężna jednostka spokojnie by sobie 
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poradziła w tego typu zadaniach oczywiście i drużyny z poszczególnych miejscowości. Teraz będziemy 

mieli dwie prężne jednostki. Wydaje mi się, że to bardziej wielki prestiż niż zabezpieczenie.  

Radny Gnida – myślę, że na straże są wydatki, ale tak jak Komendant powiedział tu chodzi  

o bezpieczeństwo. Dla gminy na pewno jest to obciążenie duże tak jak szkoły. Może trzeba się 

domagać żeby to odgórnie finansowali straże, szkoły nie zrzucać to na samorządy. 

Radna Litwin – my powinniśmy się cieszyć, że zauważono naszą straż, cieszmy się tym co mamy, my 

zaraz szukamy drugiego dna. Jest taka jednostka będziemy się czuć bezpiecznie i powinniśmy 

podziękować za to, że gdzieś zauważono naszą straż kukiełczańską, bo ona naprawdę prężnie działa. 

Cieszmy się, że ci młodzi chłopcy chcą być w tej straży i uczyć się tego. 

Przewodniczący - mam jeszcze jedną sprawę Pan Adam Olszta przedłożył uchwałę Zarządu Gminnego 

Klubu Sportowego Orzeł Tereszpol z dnia 11 lipca 2017r. W tej uchwale wyraża swój niepokój może 

niezadowolenie, ponagla Pana Wójta z wywiązania się z wykonaniem oświetleniem boiska ze 

sztucznej trawy. 

Przewodniczący – w związku z tym, że Radny Oleszczak i Radny Szpot w dniu dzisiejszym złożyli pismo 

dotyczące budowy chodnika w miejscowości Panasówka, dodatkowo podczas sesji przekazano je 

Staroście Powiatu Biłgorajskiego, zapoznam z jego treścią Radę Gminy.   

Ad. 14 

Zamknięcie obrad Rady Gminy Tereszpol 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował gościom oraz wszystkim obecnym na sali za udział  

w obradach. Po wyczerpaniu porządku obrad stwierdzeniem „Zamykam XXXI sesję VII kadencji Rady 

Gminy Tereszpol” zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Sesja zakończyła się o godz. 1830. Czas trwania sesji 2 godziny 30 minut. 

 

 

Protokołowała        Przewodniczący Rady Gminy 

Mariola Kapuśniak        Stanisław Sitarz 

 


